
Protokół Nr XXVII/09 

z XXVII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 25 września  2009 roku 

 

Dnia 25 września 2009 roku o godz. 14-tej w Zespole Szkół w Radomicach odbyła się 
XXVII sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Kierownik ROR - 
Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka, Kierownik SAPO – Pan 
Kazimierz Mątowski.  

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXVII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
– Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Informacja z wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2009 roku. 
 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży, 
b/ wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży, 
c/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Głodowie w drodze przetargu, 
d/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Tomaszewie w drodze przetargu, 
e/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Wichowie, 
f/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok, 
g/ rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS w Lipnie, 
h/ wygaśnięcia mandatu radnego. 
 
4. Składanie interpelacji. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 

 



6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad  XXVII sesji Rady Gminy Lipno. 
                                       
 Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian 
do przedstawionego  porządku obrad.  Nie było. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2. Informacja z wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2009 roku. 
 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży, 
b/ wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży, 
c/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Głodowie w drodze przetargu, 
d/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Tomaszewie w drodze przetargu, 
e/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Wichowie, 
f/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok, 
g/ rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS w Lipnie, 
h/ wygaśnięcia mandatu radnego. 
 
 
4. Składanie interpelacji. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad  XXVII sesji Rady Gminy Lipno. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. pkt 1 c 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

Ad. pkt 1 d 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 

 



Ad. pkt 2  

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu - Informacja z 
wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2009 roku, głos oddał Panu Wójtowi. 
 
Wójt Gminy Lipno Pan Andrzej Piotr Szychulski przedstawił informację z wykonania 
budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2009 roku ( informacja w załączeniu). 
 
Następnie przedstawił Uchwałę Nr 136/2009 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 28 sierpnia 2009 roku 
 
 

Ad. pkt 3a 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

 

Radca Prawny nadmienił, że dwie pierwsze projekty uchwał dotyczą Maliszewa. Na obu 
tych działkach są domy mieszkalne, proponujemy to do sprzedaży- sprzedaż nastąpi w trybie 
ustawy gospodarki nieruchomościami. W pierwszej kolejności prawo do nabycia tych lokali 
będą mięli najemcy tych lokali, w większości nauczyciele, bądź osoby spokrewnione. Jeżeli 
osoby te nie będą chciały skorzystać wówczas będzie możliwość sprzedania na wolnym rynku 
osobom trzecim. Sprzedaż nastąpi po wycenie tych lokali, a więc na dzień dzisiejszy trudno 
powiedzieć jakie to będą kwoty, bowiem po podjęciu uchwał będzie można dokonać 
formalnej wyceny tych lokali. Osoby chętne do wykupu muszą wpłacić co najmniej 10% 
wyceny tych mieszkań przy akcie notarialnym, a pozostałą kwotę mogą rozłożyć na raty na 
okres 10 lat. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/137/09 w 
sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3b 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. Projekt tej uchwały 
został już omówiony przez Radcę Prawnego, a więc Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Nr XVII/138/09 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 
nieruchomości do sprzedaży. 

 



Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3c 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

 

Radca Prawny wyjaśnił, że uchwała ta dotyczy nieruchomości położonej w Głodowie, jest to 
teren po byłym SKR, aktualnie dzierżawionym przez firmę WIKSBUD. Sprzedaż 
następowałaby w trybie przetargowym. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/139/09 w 
sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. pkt 3d 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości położonej w Tomaszewie do 
sprzedaży. 

Wójt Gminy przypomniał, iż Rada Gminy Lipno w miesiącu lutym br. podjęła uchwałę o 
zmianie sieci szkół na terenie Gminy Lipno, a więc od 1 września br. nie funkcjonuje Szkoła 
Podstawowa w Ryszewku. Po konsultacjach z Komisją Oświatową jak i Komisją 
Inwestycyjną podjęliśmy decyzję o przeznaczeniu tej nieruchomości do sprzedaży. Stąd 
przedłożony został projekt uchwały. 

Pani Barbara Andrzejewska przedstawiła treść pisma jakie na ręce Przewodniczącego Rady 
złożyło Stowarzyszenie Rozwoju Wsi im. Św. Jadwigi Królowej Polski w sprawie 
udostępnienia budynku SP w Tomaszewie na działalność Stowarzyszenia. 

 

Radny Strużyński Stanisław prosi o przemyślenie słów, które powiedziała Pani Prezes 
Stowarzyszenia i o rozwagę przy podejmowaniu tej uchwały. Jeżeli ten obiekt zostanie 

 



sprzedany, to społeczeństwo mieszkające w tym sołectwie jak również sąsiednich sołectw nie 
będzie miało gdzie się spotkać, zorganizować zebrania. 

 

Radny Kalinowski Marek zwracając się z szacunkiem do Pani Prezes Stowarzyszenia, prosi, 
aby powiedziała coś więcej o sobie, kim jest, gdzie mieszka, czym się zajmuje. 

Radny Lesiński Mirosław rozumie i popiera Radnego Stanisława Strużyńskiego, ponieważ 
sam mieszka w miejscowości, gdzie jest szkoła podstawowa, w której jest niewielu uczniów. 
Popiera również częściowo propozycje Pani Prezes Stowarzyszenia, chociaż zdaje sobie 
sprawę z tego , że jest to bardzo trudne zadanie do realizacji. 

Radny Kowalski Jan nadmienił, że jest to Pani z okręgu wyborczego, z którego jest radnym. 
Zna tą Panią i sądzi, że warto byłoby dać szansę tej Pani. 

Sołtys Tomaszewa Pan Skorupka Stanisław  popiera myśl Pani Prezes Stowarzyszenia, tym 
bardziej, że dotyczy to Sołectwa Tomaszewo. Zwraca się z prośbą do Rady Gminy, aby w 
miarę możliwości również przychylili się do prośby Stowarzyszenia. 

Sołtys Ignackowa Pan Piotr Skonieczny nadmienił, że bardzo się cieszy, że powstała taka 
inicjatywa, jest to coś, co w naszej gminie usłyszał po raz pierwszy. Jest za i bardzo chciałby, 
aby i Radni i samorząd gminny wsparł taką inicjatywę. W tej chwili dotyczy to Ryszewka, ale 
za chwilę może dotyczyć innych szkół- liczba dzieci się zmniejsza, szkoły będą małe, 
samorządu gminnego nie będzie stać na utrzymanie tego typu placówek, a wiemy, że tego 
typu placówki przejmowane przez Stowarzyszenia funkcjonują nie tylko jako szkoły, ale jako 
ośrodki życia kulturalnego, społecznego, integrują społeczność, a obowiązkiem samorządu 
jest wspieranie takich właśnie inicjatyw. 

Apeluje do Radnych, aby wstrzymać się ze sprzedażą, niech Ci Państwo wykażą się 
inicjatywą taką jaką zaczęli, a jednocześnie będzie to pewnego rodzaju testu dla przyszłych. 

Gratuluje odwagi, zapewnia o swoim wsparciu, jeżeli tylko będą potrzebowali takiego 
wsparcia. 

Kierownik ROR Pani Anna Kwiatkowska dodała, iż nie cała nieruchomość jest 
proponowana do zbycia. Z nieruchomości tej został wydzielony grunt o pow. ponad 1 ha, 
gdzie była hydrofornia z przeznaczeniem na potrzeby wsi. 

Pani Barbara Andrzejewska poinformowała, że pochodzi z Bydgoszczy, gdzie mieszkała 
40 lat, ale od kilku lat mieszka w Baranach. 

Została wybrana Prezesem Stowarzyszenia, są na tą okoliczność protokoły, uchwały, które 
zostały złożone w Sądzie. 

Jest nauczycielem z 20 letnim stażem i w Ryszewku widzi możliwość utworzenia i 
rozwinięcia działalności, o której wcześniej mówiła. 

 



Radny Górnicki Józef uważa, że nie udzieliła Pani Prezes Stowarzyszenia odpowiedzi na 
pytanie Radnego Kalinowskiego, ile osób wchodzi w skład Stowarzyszenia, kiedy zostało 
założone. 

Pani Barbara Andrzejewska wyjaśniła, że aby mogło powstać Stowarzyszenie wymagana 
jest liczba 15 osób, które muszą być obecne na spotkaniu założycielskim. U nas było 20 osób 
i są kolejne osoby chętne do pracy w naszym Stowarzyszeniu. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław podkreślił, że Rada Gminy nie ma nic przeciwko tak cennej 
inicjatywie, jaką jest założenie Stowarzyszenia i chęć działania na terenie naszej Gminy dla 
dobra społeczeństwa. Inicjatywa jest piękna, ale realia ekonomiczne przy tej ilości dzieci, 
które tam są, są nieubłagalne. Zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami, miała Pani 
przedstawić plan swojej działalności, koncepcję ekonomiczną, a także decyzję SANEPID-u, 
odnośnie prowadzenia działalności w budynku po byłej szkole w Ryszewku. Nic od Pani nie 
otrzymaliśmy, więc podjęte zostały kroki zmierzające do zbycia tej nieruchomości. 

Radny Lorenc Janusz potwierdza, że inicjatywa Pani jest piękna. Jednak trzeba mieć na 
uwadze fakt, że Rada Gminy podjęła uchwałę o likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku 
mając na uwadze względy ekonomiczne. Radny uważa, że chcąc prowadzić taką działalność, 
może warto zacząć od mniejszego pomieszczenia. Wszyscy Radni wiedzą w jakim stanie 
technicznym jest budynek po szkole w Ryszewku, jakich wymaga nakładów. 

Pani Barbara Andrzejewska nadmieniła, że występowała do SANEPID-u o decyzję, 
rzeczywiście stolarka okienna jest do wymiany, jednak decyzję na konkretną działalność 
można uzyskać, jeżeli będzie umowa użyczenia tego budynku dla Stowarzyszenia. W dniu 
wczorajszym został złożony wniosek do Sądu o zarejestrowanie Stowarzyszenia i potrzeba 
trochę czasu na przygotowanie dokumentacji. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/140/09 w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w Tomaszewie w drodze przetargu. 

 

Radni Rady Gminy lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 10 głosami „Za”, 2 
„Przeciwko” i 2 „Wstrzymującymi się” przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 3e 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Kierownik ROR wyjaśniła, że projekt tej uchwały dotyczy nabycia gruntów w Wichowie na 
potrzeby boiska szkolnego przy Zespole Szkół w Wichowie. Jest to grunt o pow. 1 ha. Cena 
gruntu wynosi. 

 



Radna Charyton Grażyna  popiera przedstawiony projekt uchwały, uważa że Klub 
Sportowy ORION z Popowa będzie mógł korzystać z boiska jakie w przyszłości powstanie 
przy ZS w Wichowie. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania w tym 
temacie. Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/141/09 w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3f 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Adela Wiśniewska omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 

Budżet pod zmianach po stronie dochodów będzie wynosił 30.378.957 zł  , a po stronie 
wydatków 35.777.598 zł. Deficyt  zostanie utrzymany w dotychczasowej wysokości tj. 
5.198.641 zł 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania w tym 
temacie. Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/142/09 w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3g 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS w Lipnie. 

Radca Prawny nadmienił, że wpłynęła kolejna skarga od Pani Elżbiety Lewandowskiej na 
działalność Kierownika GOPS. Skarga o której  dzisiaj mowa jest identyczna jak ta 
poprzednio rozpatrywana. Pani Lewandowska uważa, że powinno się oddzielnie rozpatrywać 
jej dochody i dochody jej syna. Kwestia, którą porusza Pani Lewandowska jest rozpatrywana 
w każdej indywidualnej sprawie, nie jest to łatwe, bo zazwyczaj Pani Lewandowska nie 
wpuszcza żadnych osób do siebie, do miejsca zamieszkania. W tym zakresie Rada już 
wyraziła swoje stanowisko przy rozpatrywaniu poprzedniej skargi i proponuje podtrzymać je 
również teraz. 

 



Radny Kowalski Jan nadmienił, że Pani Lewandowska jest osobą konfliktową i proponuje, 
aby do Urzędu Wojewódzkiego napisać pismo, w którym trzeba wyjaśnić ile podań składa, że 
utrudnia wykonywanie obowiązków przez pracowników GOPS. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/143/09 w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS w Lipnie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3h 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały  w 
sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 

Radca Prawny przedłożony projekt uchwały dotyczy wygaśnięcia mandatu radnego, prosi o 
wykreślenie z treści uchwały słów: „ z dniem 25 „ jest to uzgodnione z Nadzorem Prawnym 
Wojewody. 

Z przepisów wynika, iż w ciągu trzech miesięcy od momentu utraty prawa wybieralności 
Rada Gminy ma obowiązek podjąć uchwałę o wygaśnięciu mandatu. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXVII/144/09 w 
sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 

Radni rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym 13 głosami ”Za” i 1 „Wstrzymującym się” 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 4, 5, 6 

Przewodniczący Rady Gminy  nadmienił, że przechodzi do kolejnych punktów i proponuje 
połączyć punkty 4,5 i 6 porządku obrad. 

Radna Charyton Grażyna zwraca się z prośbą, aby informować Sołtysa lub Radnego z 
danego terenu, że w danym dniu będą pracownicy robót publicznych lub interwencyjnych. 

Radny Chojnicki Ryszard  nawiązując do remontów dróg gminnych, nadmienił, że coraz 
więcej nawozimy tłucznia kamiennego, jednak zdaniem radnego, aby dobrze wykonać drogę 
tym materiałem przydałby się walec ciężki, aby dobrze ugnieść to kruszywo. 

Sołtys Ignackowa Pan Piotr Skonieczny cieszy się, że jest tyle inwestycji, ale jeszcze 
bardziej by się cieszył, że modernizowana będzie droga w Ignackowie. Jest to droga 

 



zbudowana 20 lat temu na podbudowie cementu i od tylu lat nie można się doczekać sprysku 
asfaltu. 

Przykro jest Panu Sołtysowi, że Rada podjęła taką decyzję w sprawie budynku po 
zlikwidowanej szkole w Ryszewku. 

Poruszył także sprawę cen wywozu nieczystości stałych. Przypomniał, że sprawę tę poruszał 
na sesji w miesiącu lutym i cały czas zajmował się tą sprawą. Wyszło na to, że to Rada 
Gminy podejmuje uchwałę w sprawie ustalenia cen za wywóz nieczystości. 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady o zajęcie się tą sprawą i wypracowanie jakiejś 
koncepcji.  

Radny Strużyński Stanisław  zwraca się z prośbą, aby budynek  po hydroforni w 
Tomaszewie  trochę wyremontować, wyposażyć w jakieś stoliki, krzesła, aby mieszkańcy 
mogli gdzieś się spotkać. 

Wójt Gminy zapewnił, że postara się, aby we własnym zakresie budynek ten doprowadzić do 
takiego stanu, aby można było zorganizować w nim zebrania, spotkania. 

Radny Strużyński Stanisław zwraca się z prośbą o wiatę przystankową do Tomaszewa, aby 
dzieci dojeżdżające do szkół miały gdzie się schować przed deszczem. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w tym roku nie ma możliwości, aby zamontować jeszcze kolejną wiatę 
przystankową, ale planując budżet Gminy Lipno na rok 2010 będziemy mięli to na uwadze. 

Ad. pkt 7 

Wobec wyczerpania tematu na tym obrady XXVII sesji Rady Gminy Lipno zakończono. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 

 

Protokolant                                                                        Przewodniczący Rady Gminy Lipno 

Żaneta Wołkowicz                                                                       Bohdan  Nowak  

 


